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Rekonštrukčné práce na rímsko-katolíckom kostole pokračujú

Z činnosti Obecného zastupiteľstva

V roku 2007 sa uskutočnilo celkom 9 zasadnutí 
obecného zastupiteľstva. Zastupiteľstvo má 9 po-
slancov. Účasť poslancov na zasadnutiach bola 
nasledovná:
3 zasadnutia 78 %
4 zasadnutia 89 %
2 zasadnutia 100 %
Za rok 2007 obecné zastupiteľstvo prijalo 173 uznese-
ní. Každý poslanec OZ má pridelený pracovný obvod 
v obci. Rozdelenie obvodov bolo uverejnené v obecnom 
Spravodajcovi č. 1/2007.

Z prejednaných bodov programov zasadnutí uvá-
dzame:
– schválenie rozpočtu obce na rok 2007
– čerpanie rozpočtu, jeho preschválenie,
   schválenie záverečného účtu
– schválenie všeobecno-záväzných nariadení obce
– schválenie plánu investičnej činnosti na rok 2007,
   stav jeho plnenia
– schválenie dodávateľov prác a zariadení
– otázky životného prostredia
– sociálna oblasť, zdravotná starostlivosť, poskytova-
   nie opatrovateľskej služby odkázaným občanom
– výchovno-vyučovacie výsledky na základnej škole,
   zabezpečenie činnosti MŠ

– výstavba kanalizácie v obci
– príprava pozemkových úprav v k. ú. Višňové
– organizačné zabezpečenie Mariánskej púte
– riešenie otázok činnosti TJ - futbalový oddiel
– príprava rozpočtu obce na rok 2008
– schválenie rozpočtu na rok 2008
– schválenie všeobecno-záväzných nariadení obce
   na rok 2008
– schvaľovanie záväzných stanovísk k výstavbe
   a prestavbe rodinných domov
– stanoviská k drobným stavbám
– stanovisko k dobývacej činnosti Doprastav, a. s.,
   priemysel kameňa, riešenie nákladnej dopravy
   z obaľovačky cez obec
– stanovenie otváracích a zatváracích hodín
   v miestnych pohostinstvách
– otázky kultúry
– bezpečnostná situácia
– zabezpečenie priestorov pre zriadenie ordinácie
   praktického lekára v obci
– rôzne žiadosti a sťažnosti občanov

Na každom zasadnutí bola vykonávaná kontrola 
plnenia uznesení. V súlade so zákonom o obecnom 
zriadení boli všetky zasadnutia verejné a prístupné 
všetkým občanom.
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VYHODNOTENIE PLÁNU INVESTIČNEJ ČINNOSTI ZA ROK 2007

Kultúrny dom vrátane častí úradovní Obecného úradu
-  výmena drevených okien za plastové, výmena vstupných 

vchodových dverí a zádveria
-  rekonštrukcia predložných schodov do budovy
-  obnova náterov, klampiarskych a zámočníckych výrob-

kov
-  čiastočná rekonštrukcia ústredného kúrenia v priestoroch 

bývalej knižnice
Areál futbalového ihriska 
-  odvodnenie svahu a stabilizácia základov budovy šatní 

telovýchovnej jednoty
-  upravená časť svahu Mlynárovho jarku okolo ihriska 

pre položenie betónových panelov
-  spevnenie plôch okolo budovy šatní štrkovým násy-

pom 
Miestny cintorín
-  orezanie stromov okolo prístupovej cesty k domu smútku 

a oplotenia
-  prebytočná zemina z výkopov sa postupne využíva na 

vyrovnanie terénu cintorína
-  po odbornom vyjadrení SEZ Žilina nebolo možné zrealizo-

vať plánovanú NN prípojku k Domu smútku a na hlavnú 
stanicu káblovej televízie, pretože v mieste napojenia je 
poddimenzovaný  príkon el. energie. Prípojku NN bude 
možné zrealizovať až po zokruhovaní hlavnej siete

-  obecné zastupiteľstvo rozhodlo, že v roku 2008 sa 
zrealizuje rozsiahlejšia prístavba Domu smútku. Preto 
bolo nutné vypracovať projektovú dokumentáciu, ktorá 
je toho času v spracovaní

Opevnenie potoka
-  opevnenie potoka v časti dolného konca obce malo 

súvis s ukončením splaškovej kanalizácie a zároveň aj 
s vybudovaním chodníka pre peších. Obecné zastupi-
teľstvo rozhodlo presunúť práce na rok 2008

Chodník pre peších - dolný koniec
-  so stavebnými prácami sa začalo v IV. štvrťroku 2007. 

Je zrealizované cca 1/3 z plánovanej dĺžky chodníka. 
Stavba prechádza do r. 2008. Termín ukončenia je 
mesiac jún 2008.

Miestne komunikácie 
-  bola vykonaná úprava miestnych komunikácií a to po-

ložením podkladných vrstiev po ukončení splaškovej 
kanalizácie v dĺžke 500 b. m. 

-  vybudovanie miestnej komunikácie od Brozov po 
Mlynárov jarok sa presúva na rok 2008.

Kúpalisko
-  z časti boli obnovené nátery a výspravky stien bazéna. 

Počas sezóny bolo vykonávané pravidelné vypúšťanie 
a napúšťanie bazéna, dezinfekcia a úprava areálu kú-
paliska.

Základná škola – vysporiadanie pozemkov
-  obec v r. 2007 riešila vysporiadanie pozemkov areálu 

ZŠ. Obvodný pozemkový úrad Žilina vydal rozhodnutie 
na zápis predmetných pozemkov do katastra nehnu-
teľností. V roku 2007 sa podarilo pre Základnú školu 
zabezpečiť z fondu Ministerstva školstva 4 mil. Sk na 
výmenu drevených okien a dverí za plastové a na re-
konštrukciu elektroinštalácie.

Úloha prepojenia dažďovej kanalizácie cez štátnu cestu 
pri Petrákoch do potoka Rosinka bola splnená.
Obec oproti plánovanému počtu stavieb zrealizo-
vala naviac:
-  rekonštrukcia priestorov bývalej MŠ na Pivkovci na zria-

denie zdravotného strediska. Náklady na rekonštrukciu 
činia cca 800 tis. Sk.

Úprava toku Rosinka
-  v spolupráci s Povodím Váhu sa podarilo po dlhých 

rokoch zabezpečiť finančné prostriedky na realizáciu 
tejto stavby, ktorú zabezpečil investor z prostriedkov 
EÚ a vlastných vo výške 7,5 mil. Sk.

-  stavba je toho času rozostavaná. Je potrebné dobudovať 
cca 30 m oporných múrov smerom nahor, vrátane demo-
lácie a vybudovania dvoch nových mostov. Ukončenie 
stavby sa predpokladá v máji 2008.

-  oprava mosta cez potok Rosinka a časti MK s položením 
asfaltového koberca pri Ivankoch 

Orezanie líp a vyrezanie gaštanov okolo kostola bolo 
zabezpečené v spolupráci s farským úradom.
Úloha vyčleniť prostriedky na rekonštrukciu kostola bola 
splnená vo výške 700 tis. Sk.
Údržba verejného osvetlenia, káblovej televízie a miest-
neho rozhlasu sa zabezpečovala priebežne podľa po-
treby.
V  roku 2007 bol na štátnej ceste III. triedy v časti obce 
od kostola po horný koniec položený asfaltový koberec. 
Dolná časť obce od kostola na dolný koniec bude zrea-
lizovaná v roku 2008. Finančné prostriedky zabezpečil 
VÚC ako združenú investíciu so SEVAK Žilina. 
Celkom za rok 2007 bolo preinvestovaných z rozpočtu 
obce 2,9 mil. Sk. Z iných zdrojov 11,5 mil. Sk.

NENIČME SI ŽIVOTNÉ PROSTREDIE
   

Likvidáciu komunálneho a drobného stavebného odpadu v obci rieši Všeobecno-záväzné nariadenie obce, ktoré 
je v súlade s príslušnými ustanoveniami zákona NR SR č. 223/2001 Zb. o odpadoch. Okrem pravidelného odvozu 
komunálneho odpadu v r. 2007 obec zabezpečila 3 krát odvoz domového odpadu veľkokapacitnými kontajnermi. 
Osobitne podľa potreby sa vyváža odpad z miestneho cintorína. I napriek uvedenému nezodpovední občania 
napriek zákazu stále vyvážajú domový odpad a stavebný odpad na divoké skládky a poľné cesty. Upozorňujeme  
stavebníkov, aby drobný stavebný odpad likvidovali v zmysle príslušného zákona a VZN obce. V prípade zistenia 
porušovania nariadení o odpadoch príslušné orgány obce prikročia k postihu nedisciplinovaných občanov.
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Plán investičnej činnosti na rok 2008 schválený obecným zastupiteľstvom
uznesením číslo 1/2008 zo dňa 31. 1. 2008

1.  Prístavba domu smútku.
2.  Opevnenie svahov  potoka Rosinka - dolný koniec (súvisiacich s výstavbou chodníka pre peších).
3.  Rekonštrukcia mostov cez potok Rosinka (do Gomolov, Močidlách a od kostola na cintorín) a v úseku Mlynárov 

jarok na MK pri Mikloch.
4.  Demontáž a výstavba mosta cez potok Rosinka do Lučaníkov na hornom konci, z dôvodu regulácie potoka.
5.  Futbalový areál:
 -   stavebné úpravy na šatniach
     (vybudovanie dvoch obytných buniek, soc. zariadenia a spol. miestnosti na poschodí),
    opravy podláh, obkladov, zdravotechniky, plynového kúrenia v sprchách a chodbách na prízemí
    vybudovanie zavlažovacieho systému na novovybudovanom ihrisku
6.  Kúpalisko - oprava a vyspravenie stien a náter bazéna.
7.  Dobudovanie chodníka pre peších na dolnom konci obce.
8.  Kultúrny dom - postupná výmena drevených okien a dverí za plastové, rekonštrukcia kuchyne pri malej spoločen-

skej miestnosti.
9.  Oplotenie areálu kultúrneho domu.
10. Opravy a položenie asfaltových kobercov na miestnych komunikáciách po ukončení splaškovej kanalizácie.
11.  Vybudovanie miestnej komunikácie a mosta cez Mlynárov Jarok od Brozov po intrav. cestu na dolnom konci.
12.  Označenie ulíc v obci.
13.  Zriadenia kompostoviska pre záhradný odpad sa rieši centrálne v rámci „Združenia obcí Rajeckej doliny“, ktorého 

sme členom. Úloha je dlhodobá.
14.  V spolupráci s SSE, a. s. Žilina vybudovať  trafostanicu rozšírenie 22 KW siete v úseku od Roľníckeho družstva 

po Milana Majtána.
15.  Výsadba zelene okolo kostola.
16.  Zriadenie detského ihriska pre Materskú školu a zakúpenie lehátok pre deti.
17.  Zníženie stropov v kanceláriách Obecného úradu.
18.  V roku 2008 bude priebežne zabezpečovaná bežná údržba a opravy verejného osvetlenia, káblovej televízie, 

obecného rozhlasu a ostatných zariadení, ktoré sú v majetku obce.
19.  Budova bývalej MŠ – Pivkovec:
 - oprava fasády
 - náter plechovej strechy, prípadne opravy
 - ukončenie ústredného kúrenia v druhej časti budovy
 - výmena okien a dverí za plastové
 - obklady a dlažby v sociálnom zariadení

Oslava dňa matiek sa uskutočnila dňa 
20. mája 2007 v kultúrnom dome. Bola 
to milá slávnosť. K prítomným matkám 
sa prihovoril starosta obce.
Na podujatí bol prítomný aj  JCDr. 
PaedDr. Jozef Bagin, PhD. dekan far-
nosti.
V bohatom kultúrnom programe vystu-
povali deti z Materskej školy, Základnej 
školy, spevácka skupina Višňovanka 
a Jozef Ďuračka.

Akciu pripravila komisia pre školstvo 
a kultúru.      

OSLAVA DŇA MATIEK
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Prehľad o výchovno-vzdelávacích výsledkoch žiakov
za I. polrok 2007/2008

Základná škola Višňové má v súčasnosti v deviatich triedach 166 žiakov, z toho na I. stupni je to 70 žiakov, na II. 
stupni 96 žiakov. Žiaci I. ročníka nie sú v I. polroku klasifikovaní známkou.
Zo 145 žiakov 2. – 9. ročníka v I. polroku prospelo 138 žiakov, neprospelo 7 žiakov, z toho v 6. ročníku 2 žiaci, 
v 7. ročníku 1 žiak, v 8. ročníku 4 žiaci. Medzi príčinami neprospievania je hlavne nedostatočná domáca príprava, 
nepozornosť a vyrušovanie na hodinách, ako aj časté vymeškávanie z vyučovania.
S výborným prospechom (samé jednotky) bolo za I. polrok 30 žiakov, s dostatočným prospechom (so štvorkami 
okrem neprospievajúcich) 35 žiakov.
Za kvalitnú prácu v prvom polroku triedne učiteľky udelili 39 pochvál, za porušovanie školského poriadku boli ude-
lené 3 napomenutia triednym učiteľom, 1 pokarhanie triednym učiteľom a za opakované priestupky voči školskému 
poriadku udelil riaditeľ školy 4 pokarhania riaditeľom školy.
Za závažné priestupky voči školskému poriadku a neospravedlnené vymeškanie z vyučovania boli udelené 2 zní-
žené známky zo správania, z toho jedna o 1 stupeň (2) a jedna o 2 stupne (3).
Dochádzka žiakov úzko súvisí aj s výsledkami práce. Za I. polrok vymeškali žiaci 6 125 vyučovacích hodín, čo je 
priemer na žiaka 36,89 hodiny. Z toho ospravedlnených bolo 6 106 vyučovacích hodín, 19 hodín bolo neosprave-
dlnených.
ZŠ v spolupráci s Obecným úradom sa podarilo zabezpečiť finančné prostriedky na rekonštrukciu budovy, z ktorých 
boli uhradené náklady na výmenu okien za plastové a na rekonštrukciu elektrického osvetlenia v triedach. Obec 
prispela aj na zabezpečenie žalúzií a rekonštrukciu mreží na spodné okná budovy školy.
V I. polroku sme vybavili ďalšie triedy novým nábytkom, už nám zostáva zakúpiť nové lavice a stoličky len do 
dvoch tried.
Skvalitňovaním materiálneho vybavenia sa škola snaží vylepšiť podmienky na výchovu a vzdelávanie našich žiakov. 
Podarilo sa nám začať s vyučovaním anglického jazyka od 1. triedy, takže na našej škole už vyučujeme 2 cudzie 
jazyky. Žiaci majú možnosť zapájať sa do mimoškolskej záujmovej činnosti v 18 krúžkoch.
Teší nás dobrá spolupráca s Obecným úradom, takisto s väčšinou rodičov, priateľov školy a sponzorov z radov 
rodičov a podnikateľov. V budúcom období sa chceme v materiálnej oblasti zamerať na rekonštrukciu fasády, 
vnútorné nátery, rekonštrukciu špeciálnej učebne a vybudovanie jazykového laboratória v záujme vytvorenia čo 
najlepších podmienok pre výchovu a vzdelávanie našich detí.
            Mgr. Ľubomír Šeliga, riaditeľ ZŠ

Pán Boh nám ponúka svoju dlaň

Priatelia, aj ja Váš kňaz sa Vám chcem prihovoriť cestou nášho Spravodajcu. Ďalší rok je za nami, čas letí nesku-
točnou rýchlosťou. Každý z nás sa pýta, aký bol ten uplynulý rok, čo sme v ňom dokázali urobiť, čo sme zanedbali 
a čo treba vylepšiť.
Chcem sa na začiatku roka poďakovať všetkým, ktorí aj v minulom roku priložili ruku k dielu, aby naša obec i far-
nosť bola zas o niečo krajšia. Chcem poďakovať p. starostovi Milanovi Turskému, poslancom OZ za Váš vklad pre 
farnosť, aj za to, že chápete potreby farnosti, pracovníčkam i pracovníkom OcÚ, kde nachádzam vždy pochopenie. 
Chcem poďakovať obci za príspevok 700.000,- Sk, ktorý sme použili na novú elektroinštaláciu. Chcem poďakovať 
všetkým Vám, ktorí pomáhate vo farnosti finančne, ale aj ochotnou pomocou, dobrou radou, ktorí venujete svoj 
drahocenný čas na rôzne aktivity. Chcem poďakovať všetkým ľuďom dobrej vôle, ktorí sa snažíte zveľaďovať našu 
obec i farnosť. Chcem povzbudiť i tých, ktorí majú rôzne dary a schopnosti a ešte neponúkli tomuto nášmu spolo-
čenstvu, aby sme ich dali do služieb nášho spoločného dobra. Ako si my urobíme, tak budeme mať.
V živote farnosti ale aj obce sme všeličo prežili, tak ako aj život každého z nás je veľmi rozmanitý. Predsa čo nás 
spája, či sme veriaci, pochybujúci alebo hľadajúci – to je ľudskosť, vzťahy, túžba žiť pokojne, radostne, hlboko 
ľudsky, byť darom pre toho druhého. Aj v našej farnosti sa striedajú krsty, pohreby, sobáše, radostné či bolestné 
chvíle našich rodín. Je v našich silách, aby sme zlepšovali to, čo môžeme zlepšiť. Nemôžeme ísť robiť poriadok 
do Iraku, ani do Kene, ale môžeme upratovať pred vlastným prahom, zlepšovať naše vzťahy.
Drahí moji farníci – a to ste všetci, ktorí chodíte do kostola, ale aj Vy, ktorí sa tam ešte len chystáte – hovorí sa, že 
nevrátime späť vypovedané slovo, premrhaný čas, nevyužitú príležitosť, ani odhodený kameň v mori už nenájde-
me. Pravidelne každú nedeľu a sviatok za všetkých slúžim svätú omšu. Všetkým Vám vyprosujem od dobrotivého 
Pána Boha hojnosť jeho milostí, pevné zdravie, pokoj, pohodu vo Vašich rodinách, krásne vzťahy, aby ste vedeli 
počas roka 2008 dobre využiť čas i príležitosti, ktoré sa Vám ponúkajú.
S úctou Váš                          Dr. Jozef Bagin, dekan
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Inštitúcie podieľajúce sa na príprave projektu:
Európska komisia – Generálne riaditeľstvo pre regio-
nálnu politiku
Delegácia Európskej komisie v Bratislave
Ministerstvo životného prostredia SR – odbor implemen-
tácie projektov
Ministerstvo výstavby a regionálneho rozvoja SR
Severoslovenské vodárne a kanalizácie, a. s. Žilina
Mesto Žilina a obce v okolitej oblasti

Náklady projektu v zmysle FM: 
Stavebné práce   18 740 300 EUR
Stavebný dozor        867 700 EUR
Spolu   19 608 000 EUR

Zdroje financovania v zmysle FM:
Grant EÚ    50 %
Štátny rozpočet SR   25 %
SEVAK, a. s.    25 %
Naviac práce hradené 100 % SEVAK, a. s.

Ciele projektu:
Cieľom projektu bolo rozšírenie stokovej siete v meste 
Žilina, výstavba kanalizácie v prímestských častiach 
Žiliny, v Terchovskej doline, v Rajeckej doline, v obciach 
Rosina a Višňové.
Prínosy projektu:
•  Pripojenie ďalších cca 28 000 obyvateľov na verejnú 

kanalizáciu
• Dosiahnutie súladu so Smernicou EK č. 91/271/EHK 

v oblasti odvádzania a čistenia komunálnych odpado-
vých vôd

• Zvýšenie úrovne napojenosti obyvateľov z doterajších 
55 % až na 76 % v regióne

• Výrazná redukcia znečisťovania podzemných a povrcho-
vých vôd fekáliami vypúšťanými zo žúmp a septikov

• Zníženie znečistenia horného toku rieky Váh
• Zníženie infiltrácie do existujúcich častí kanalizácie 

v meste Žilina
• Zníženie nákladov na prevádzku a údržbu kanalizačného 

systému
• Zlepšenie kvality služieb poskytovaných Severoslo-

venskými vodárňami a kanalizáciami, a.s.
• Vytvorenie výhodných podmienok pre ďalší rozvoj 

ekonomiky a turizmu v projektovej oblasti

Komplexným odkanalizovaním regiónu sa dosiahne aj 
pokles biologického znečistenia rieky Váh, čo bude mať 
nepochybne kladný dopad na zlepšenie kvality životné-
ho prostredia, ako aj na ekonomický a turistický rozvoj 
regiónu.
Celková dĺžka gravitačných stôk a výtlačných potrubí 
v rámci projektu je 145 km vrátane 6 čerpacích staníc, 
pričom sa vybudovalo vyše 6 590 kanalizačných prípo-
jok. Ide teda o jeden z najväčších projektov tohto druhu 

na Slovensku. Pôvodne plánované náklady na projekt 
19,6 mil. EUR boli prekročené z rôznych dôvodov ako 
sú napr. neplánované preložky plynovodov, vodovo-
dov, nepriaznivé geologické podmienky, nepredvídané 
komplikácie pri križovaní niektorých potokov, ale najmä 
v dôsledku podstatného zvýšenia asfaltových kobercov 
v celkovej projektovej oblasti. Celkové náklady projektu 
tým dosiahli úroveň 25 mil. EUR. S výstavbou sa začalo 
v októbri 2004 a doba výstavby mala byť dva roky, teda 
do septembra 2006. Lehota výstavby sa z uvedených 
dôvodov predĺžila do novembra 2007.
   
S výstavbou bolo spojených nemálo problémov. Boli to 
najmä rôzne majetkoprávne nezhody a nedoriešené zále-
žitosti, ale aj krajne nepriaznivá geológia, ktorá spôsobila 
zhotoviteľovi značné problémy pri výkopových prácach. 
Ďalším okruhom problémov boli časté zmeny projektu 
vyplývajúce z veľkého množstva križovaní a neplánova-
ných prekládok existujúcich inžinierskych sietí a iných 
prekážok. 

K bezproblémovému priebehu výstavby neprispela ani 
rekordná zima v roku 2005, ktorá zmarila všetky plány 
zhotoviteľa aj investora na včasné ukončenie stavby. No 
a nakoniec požiadavky správcov komunikácií (obecných 
aj štátnych) na asfaltovanie vozoviek v celej šírke, čo bolo 
v absolútnom rozpore s pôvodnými predpokladmi a finanč-
nými možnosťami projektu, spôsobili SEVAKu takmer 
neprekonateľné finančné ťažkosti pri dofinancovaní 
projektu z vlastných zdrojov s výrazným dopadom na 
ďalšie plánované investície.

Vybudovaná kanalizačná sieť v obci Višňové:
1. Stoková sieť
Celková dĺžka stokovej siete podľa PD: 7 300 m
Skutočná dĺžka stokovej siete (k 31. 12. 2007): 405 m
Náklady na stokovú sieť podľa ZoD: 600 737,60 EUR
Skutočné náklady na stokovú sieť (k 31. 12. 2007): 
927 000,00 EUR
2. Kanalizačné odbočky
Počet kanalizačných prípojok podľa PD:
   259 ks, dĺžka 1 536 m
Skutočný počet kanalizačných odbočiek:
   395 ks, 3 510 m (teda 2x PD!!) 
Náklady na kanalizačné odbočky podľa ZoD:
   106 559,48 EUR
Skutočné náklady na kanalizačné odbočky k 31.12.07
   314 000,00 EUR
   
Napojenie na kanalizačnú sieť
Podľa vyjadrenia Ing. Daniela Sztruhára MSCe, PhD, 
projektového manažéra bude kolaudácia kanalizačnej 
siete v obci ukončená v prvom polroku r. 2008.
                               Ing. Daniel Sztruhár MSCe,  PhD 
          projektový manažér

Projekt ISPA / KF: Intenzifikácia ČOV v Žiline a rozšírenie kanalizácie
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ZAVEDENIE EURA NA SLOVENSKU
Zavedenie eura v každej krajine, a teda aj na Slovensku, má dve časti.
Jednou je časť obsahová, ktorá by mala dokázať to, že krajina je po ekonomickej stránke pripravená euro prijať. 
Túto časť analyzujú dva strategické materiály, ktoré prijala vláda SR a na základe nich rozhodla, že dňom zave-
denia eura na Slovensku bude 1. január 2009.
Druhou časťou je oblasť praktickej prípravy každého subjektu i každého občana Slovenska na prijatie eura ako 
jedinej národnej meny a na výmenu slovenských korún za euro. Princípy technickej prípravy subjektov na zavedenie 
eura sú obsiahnuté v Národnom pláne zavedenia eura v SR, ktorý v roku 2005 schválila vláda SR.

Doterajšie kroky Slovenska:

Júl 2003   vláda schválila Stratégiu prijatia eura v SR a rozhodla prijať euro čo najskôr
September 2004  vláda schválila Konkretizáciu prijatia eura v SR s konkrétnym záverom:
   Slovensko príjme euro ako národnú menu 1. 1. 2009
Júl 2005   vláda schválila Národný plán zavedenie eura v SR
28. november 2005 Slovensko vstúpilo do mechanizmu výmenných kurzov ERM II
December 2005  uskutočnila sa verejná anonymná súťaž na výtvarné návrhy slovenských euromincí
Január 2006   vláda vymenovala splnomocnenca pre zavedenie eura
Marec 2007   SR požiadala revalvovať centrálnu paritu slov. koruny v ERM II
September 2007  vláda SR schválila návrh generálneho zákona

Kroky, ktoré nás čakajú:

Do marca 2008   musíme plniť maastrichtské kritériá na udržateľnej báze
Apríl – máj 2008  čakajú nás Konvergenčné správy Európskej komisie a Európskej centrálnej banky,
   ktoré posúdia plnenia kritérií a udržateľnosti stabilného ekonomického vývoja
Máj – jún 2008   v prípade pozitívneho vyjadrenia prídu na rad konzultácie s Európskym parlamentom
Jún – júl 2008   Rada Európskej únie zruší výnimku (derogáciu), ktorá nám ako členovi Hospodárskej
   a menovej únie dočasne umožňuje používať slovenskú korunu ako národnú menu.
   Bude stanovený pevný konverzný kurz.
Júl – august 2008  začína sa duálne zobrazovanie cien
September 2008  Komerčné banky sa prezásobia eurobankovkami a euromincami
November 2008  eurom sa prezásobia aj obchody, pošty a organizácie pracujúce s hotovosťou
1. január 2009   euro sa stane oficiálnou národnou menou v SR
   a slovenská koruna prestane existovať a stiahne sa z obehu
16. január 2009  ukončenie duálneho obehu
December 2009  končí sa povinné duálne zobrazovanie

ZDRAVOTNÁ AMBULANCIA V OBCI OTVORENÁ

Milí Višňovci,
dovoľte, aby som sa Vám prihovorila a oboznámila Vás s otvorením a prevádzkou ambulancie 
všeobecného lekára vo Višňovom.
Ordinačné hodiny sú pondelok – piatok od 7,30 do 12,00 hod, v poobedných hodinách budem 
realizovať preventívne prehliadky a admistratívnu činnosť. Upravovať sa budú podľa potrieb.
Pomáhať mi bude zdravotná sestra A. Slabá. Naďalej sa môžete prihlasovať. K podpisu Dohody o po-
skytovaní zdravotnej starostlivosti potrebujete kartičku poistenca. Proces by sa urýchlil, keby ste mali so 
sebou aj zdravotnú dokumentáciu a boli vyradení z evidencie predchádzajúceho lekára. Samozrejme, že 
Vás prihlásime aj bez posledných dvoch náležitostí. Vo vzťahu k Vaším doterajším odborným lekárom sa 
nič nemení, môžete ich aj ďalej navštevovať.
Ponúkame možnosť telefonického objednania si predpisov liekov a výmenných lístkov pre od-
borných lekárov na tel. čísle 5972 138. 
   Pri otváraní ambulancie som sa stretla s milými a ústretovými ľuďmi. Chcela by som sa všetkým, ktorí 
mi akýmkoľvek spôsobom pomáhali, aj touto cestou poďakovať, osobitne funkcionárom obce a obecnému 
zastupiteľstvu.
    Všetkým Vám prajem pevné zdravie.        MUDr. Dúhová 
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MESIAC ÚCTY STARŠÍM
V mesiaci október sa pravidelne v našej obci stretá-
vame s našimi skôr narodenými občanmi. Tak tomu 
bolo aj 28. októbra 2007. Podujatie zorganizovala 
komisia pre školstvo a kultúru pod záštitou starostu 
obce, ktorý sa na úvod prihovoril k prítomným.
V spoločenskej časti sa účastníci mali možnosť 
porozprávať sa, zaspievať si, ale aj zatancovať pri 
dobrej hudbe. V programe vystupovali deti z MŠ, 
žiaci zo ZŠ a skupina Višňovanka.   M. Kramárová

Z činnosti 
ZO Jednoty dôchodcov Slovensko

Základná organizácia Jednoty dôchodcov bola 
v obci založená v r. 2004. Organizácia má 90 
členov a aktívne pracuje výbor organizácie na 
čele s predsedníčkou A. Majtaníkovou.
V uplynulom období výbor ZO zorganizoval viaceré 
vydarené podujatia, ako napr. zájazdy, výlety do 
prírody, Mikulášske posedenie. Obľúbené sú zájazdy 
do Poľska spojené s kúpaním na Oraviciach. 
Treba spomenúť výlet do Rajeckej Lesnej s pre-
hliadkou prestavieb Betlehema.
Zároveň chcem poďakovať obecnému zastupi-
teľstvu a starostovi obce za vytváranie veľmi 
dobrých podmienok pre našu činnosť.

                              A. Majtaníková
            predsedníčka ZO JSD

POĎAKOVANIE DARCOM KRVI
Slovenský červený kríž každoročne organizuje 
slávnostné odovzdávanie plakiet prof. MUDr. J. 
Jánskeho a plakiet prof. MUDr. J. Kňazovického 
bezpríspevkovým darcom krvi.

Medzi ocenenými sú aj tento rok občania našej 
obce:
– zlatá plaketa:  Pavol Bitušiak ml.
– strieborná plaketa: Ondrej Šupej
– bronzová plaketa: Katarína Časnochová
   Ján Časnocha

Darcov krvi prijal aj starosta obce a odovzdal im 
finančnú odmenu. Týmto im vyjadrujeme úprim-
nú vďaku za darovanie najvzácnejšej tekutiny.
Na Slovensku sa vykoná ročne asi 170 tisíc odberov. 
Nárast počtu darcov krvi je nevyhnutnou podmienkou 
na zabezpečenie záchrany života.

OBECNÝ ÚRAD OZNAMUJE
Miestne dane (komunálny odpad, poplatok za psa) 
a poplatok za káblovú televíziu sú splatné najneskôr 
do 31. marca 2008.
Dane z nehnuteľností sa budú vyberať od marca 
2008.

Spoločenská kronika

Počet obyvateľov k 31. 12. 2007:      2 626

Z toho -  muži:      1 282

               ženy:        1 344

Deti a mládež do 18 rokov:         567

Najstaršou občiankou našej obce je pani Hermína 
Kubicová, nar. 7. 5. 1913.
Prvým občanom narodeným v r. 2008 je Magdaléna 
Loncková, nar. 13. 1. 2008
V roku 2007 nás opustilo 25 spoluobčanov, z toho 
13 žien a 12 mužov:
Anna Brezániová, Ondrej Cibulka, Mária Čibenková, 
Štefánia Goliatová, Vincent Hodas, Matilda Holbojová, 
Mária Joneková, Justína Krivková, Pavol Lipták, Ľubomír 
Lučaník, Štefánia Lučaníková, Anton Majtaník, Martin 
Majtaník, Justín Paurík, Mária Paurová, Vladimír Plavý, 
Anna Sloviaková, Marian Strelička, Zdenka Špirková, 
Emília Tarabiaková, Peter Valko, Anton Valo, Peter Vojtyla, 
Margita Vojtylová, Helena Vraňanová.

Uvádzame zásadné podmienky držania psov vy-
plývajúce zo zákona č. 282/2002 a všeobecného 
záväzného nariadenia obce.
-  v obci platí prísny zákaz voľného pohybu psov. Voľným 

pohybom psa sa rozumie pohyb psa bez vôdzky mimo 
chovného priestoru alebo zariadenia na chov. Pokuta 
za voľne pohybujúcich sa psov je 500,- Sk. 

-  každý pes držaný nepretržite viac ako 90 dní na území 
SR podlieha evidencii psov. Evidenciu vedie obec.

-  vodiť psa mimo chovného priestoru alebo zariadenia 
na chov môže len osoba, ktorá je fyzicky a psychicky 

DO POZORNOSTI CHOVATEĽOM PSOV

spôsobilá a schopná ho ovládať v každej situácii.
-  predmetom dane za psa je pes starší ako šesť mesiacov 

chovaný fyzickou alebo právnickou osobou.
-  od dane za psa sú oslobodení občania, ktorí sú ťažko 

zdravotne postihnutí a občania starší ako 70 rokov žijúci 
osamotene.

-  sadzba poplatku ročne za každého psa je 150,- Sk. 
-  predmetom dane za psa nie je:
 - pes chovaný na vedecké a výskumné účely
 - služobné psy a psy, ktoré vymedzuje § 2 Zákona
   č. 282/2002.
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VÝSLEDKY FUTBALOVÝCH SÚŽAŽÍ PO JESENNEJ ČASTI
MLADŠÍ ŽIACI: Pod vedením dvojice Daniel Strelička a Miloš Sopko máme po ročnej výpomoci od MŠK Žilina 
opäť tím, po väčšine tvoriaci chlapcami z našej obce. Až na pár výnimiek sú to všetko chlapci hrajúci súťažný futbal 
prvý rok. Aj preto bolo predsezónnym cieľom neskončiť na poslednom mieste, čo sa nám zatiaľ darí. Chlapci sú 
po jeseni na 9. mieste.
STARŠÍ ŽIACI: Pod trénerskou taktovkou Miloša Sopku aj v tomto súťažnom ročníku opätovne bojujú o najvyššie 
priečky v 1. triede dvojičkovej súťaže. Po jeseni im patrí 2. priečka, keď nenašli premožiteľa a na vedúci Predmier 
strácajú 2 body.
DORAST: Družstvo dorastu po minulo-sezónnom zostupe pôsobí v sezóne 2007/2008 v 2. triede sk. „A“. Pod 
vedením Martina Husárika a ved. mužstva Milana Peška ml., obsadilo konečné 3. miesto, znamenajúce postup do 
jarnej baráže, v ktorej sa stretnú 3 najlepšie družstvá skupín A a B o 2 postupové priečky do 1. triedy.
Jednoznačným cieľom pre nás je opätovný návrat do 1. triedy.             Miloš Sopko

FUTBALOVÝ ODDIEL – MUŽI
Futbalový oddiel TJ Višňové – muži, má za sebou jesennú účasť oblastnej futbalovej súťaže I. triedy ročníka 
2007/2008. Bola to jeseň dvoch rozdielnych etáp. Začiatok súťaže sa niesol v nepresvedčivých výkonoch mužstva, 
čo pretrvávalo až do 9. kola, kedy bolo mužstvo na poslednom mieste v tabuľke so ziskom štyroch bodov za štyri 
remízy. Tento stav bol zapríčinený maródkou v mužstve, disciplinárnymi trestami niekoľkých hráčov, ale hlavne 
nie dobrou športovou a morálnou atmosférou okolo celého mužstva. Ľady sa pohli príchodom hráčov po ukončení 
disciplinárnych trestov, objavili sa ľudia a sponzori, ktorí boli ochotní podať pomocnú ruku futbalu vo Višňovom. 
Podporu v tomto snažení poskytol starosta obce a poslanci OZ. Túto podporu pocítili aj samotní futbalisti a potvrdili 
to aj výhrami a solídnou hrou. Mužstvo nakoniec skončilo po jesennej časti na deviatom mieste so ziskom šest-
nástich bodov. Pre zimnú prípravu boli vytvorené dostatočné technické podmienky, aby tréningový plán prebiehal 
v dostatočnej kvalite, ale aj kvantite.
Hlavnou úlohou pred jarnou časťou súťaže, ako aj počas nej je stabilizovať, prípadne doplniť káder a vy-
tvoriť vhodné a hlavne zodpovedajúce podmienky pre činnosť.
Futbal vo Višňovom má nemalú tradíciu. Dianie okolo futbalu sledovala celá obec, nedeľné popoludnia boli 
športovou udalosťou pre mnohých obyvateľov, okolo futbalu pracovali zanietení ľudia. V súčasnosti sa futbal v obci 
dostáva na okraj záujmu, málo ľudí má snahu pomôcť, skôr si na futbal chodia zanadávať. Na atmosféru 70–tych 
rokov si spomíname už len s nostalgiou. Je v silách obce, podnikateľov žijúcich v obci, priaznivcov futbalu túto 
situáciu zmeniť a vytvoriť také podmienky vo futbale, aby sme so závisťou nemuseli chodiť pozerať na futbal v Ro-
sine, Stráňavach, Lietavskej Lúčke, proti ktorým sme ešte nedávno hrávali.
Značnú úlohu pri snahe o zvýšenie úrovne futbalu vo Višňovom je aj zlepšenie materiálno–technického zabez-
pečenia futbalového oddielu. Obecné zastupiteľstvo v rámci plánu investícií schválilo pre rok 2008 rekonštrukciu 
prevádzkovej budovy a centrálne zavlažovanie nového ihriska.          Ing. Miroslav Kurica – predseda FO

Tabuľka po jesennej časti 2007/2008

1. Zádubnie 14 9 2 3 30:23 29

2. Bytčica 14 6 7 1 24:10 25

3. Terchová 14 7 3 4 27:17 24

4. Rašov 14 7 2 5 34:15 23

5. P. Chlmec 14 6 5 3 23:16 22

6. D. Pole 14 7 1 6 22:24 22

7. Rajec 14 6 3 5 23:26 21

8. Hlboké 14 5 4 5 18:32 19

9. Višňové 14 4 4 6 20:15 16

10. R. Teplice 14 4 4 6 27:34 16

11. Štiavnik 14 5 0 9 19:22 15

12. Divinka 14 4 3 7 16:19 15

13. Kotešová 14 3 4 7 17:29 13

14. N. Lúčka 14 3 2 9 17:26 11
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SKAUTI VO VIŠŇOVOM
Skutočné priateľstvo sa naozaj cení. Milióny mladých ľudí v skautingu na celom svete zažíva, čo to znamená podržať 
sa navzájom a pomáhať si, spolupracovať,  rešpektovať a uznávať jeden druhého. Skauting, to je tímové fungova-
nie, je ako pestrofarebná mozaika, poskladaná z množstva cenných zážitkov, vedomostí i duchovných hodnôt. To 
vyjadrujú aj princípy Slovenského skautingu, a to povinnosť voči Bohu, voči iným a voči sebe. Je to vyjadrené aj 
v skautskom sľube, zákone a dennom príkaze dobrého skutku, ktorými sa dobrovoľne riadia všetci skauti. A čo je 
zaujímavosťou, všetci skauti na celom svete si bez rozdielu veku tykajú, sú ako jedna veľká rodina.
Vo februári 2008 oslávi 1. Skautský oddiel vĺčat vo Višňovom svoje prvé výročie od svojho vzniku. Dnes máme 12 
členov.  Práve pred rokom sme mali prvé stretnutie na fare, kde nám prišli poukazovať a čo-to o skautingu poroz-
právať skauti zo 35. Zboru Ťekmeň Žilina, pod ktorý ako oddiel patríme. Odvtedy sme spolu zažili veľa príjemných, 
veselých ale aj poučných dní, výletov a hlavne deti majú určite veľa nezabudnuteľných zážitkov. 
Okrem rôznych spoločných výletov so skautmi zo Žiliny a Rosiny sme boli cez prázdniny v skautskom stanovom 
tábore pri Ružomberku v Rybárpoli. Na tomto tábore piati chlapci zložili sľub vĺčat (vĺčatá sú deti od 6 do 11 rokov). 
V apríli sme sa zúčastnili skautskej svätej omše na Vlčincoch na sviatok patróna skautov sv. Juraja, v októbri zas 
akcie pod záštitou mesta Žiliny „Skauti Žiline“ a na radcovských dňoch na Orave v Drieňovej. 

V decembri sme sa pripo-
jili k státisícom skautov na 
celom svete k roznášaniu 
Betlehemského svetla. 
Plamienok z Betlehema, 
symbol pokoja, sme pri-
niesli na Vlčince, do Turia 
a aj do našej obce. 
Chceli by sme sa poďa-
kovať za podporu nášmu 
pánovi dekanovi, tiež 
za finančný príspevok 
a poskytnutie miestnosti 
v KD starostovi obce 
a poslancom OZ. Viac 
sa o skautingu dozvie-
te na www.skauting.sk 
    
       S. Bitušiaková

Dňa 31. 12. 2007 sa usku-
točnil 10. ročník výstupu 
na Minčol. Výstup orga-
nizovala miestna organi-
zácia Slovenského zväzu 
turistov. 
Výstupu sa zúčastnilo 200 
účastníkov. 
O polnoci bola pod vr-
chom Hoblik zapálená 
vatra zvrchovanosti spo-
jená s oslavou Nového 
roka. Vatru a ohňostroj 
pripravili členovia SNS 
z obce.
    
            Peter Porubčanský

VÝSTUP NA MINČOL
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STOLNÍ TENISTI DOBRE REPREZENTUJÚ
Stolnotenisový oddiel má 23 členov, z toho 3 družstvá dospelých a 1 družstvo žiakov.
•  družstvo „A“ hrá v 2. lige a zo 16 družstiev je na 8. mieste
•  družstvo „B“ hrá v 4. lige a z 12 družstiev je na 1. mieste s jedinou prehrou. Postup do 3. ligy má vo 

vlastných raketách.
•  družstvo „C“ hrá v 5. lige a z 12 družstiev je na 5. mieste
•  žiacke družstvo „D“ hrá v 6. lige. Vedúcim žiakov je Vincent Kurta a o dobré výsledky sa snažia Patrik 

a Jakub Majtánikovci, Ján Povrazník a Ondrej Štefanica. Z 12 družstiev je na 7. mieste.

Koncom decembra 2007 sme usporiadali tri stolnotenisové turnaje, a to:
•  5. ročník turnaja O putovný pohár Františka Kuricu za účasti hráčov Diviny, Trnového a domácich. 

Víťazom sa stal hráč družstva „A“ Peter Machalík.
•  10. ročník Turnaja in memoriam Jozefa Slezáčka a zároveň aj majstrovstvá Višňového, kde zvíťazil 

Miroslav Pagáč.
•  Turnaj neregistrovaných o majstra Višňového, 
 1. miesto dvojhra – Milan Stromček
 1. miesto štvorhra – J. Vojtyla - F. Čibenka
Touto cestou sa chceme poďakovať sponzorom OcÚ Višňové a Elektrik Rosina za vytváranie 
podmienok pre stolný tenis.
                Za STO Višňové Miroslav Pagáč

NOHEJBALOVÝ TURNAJ O POHÁR STAROSTU OBCE

Za účasti 8. družstiev sa dňa 25. 8. 2007 uskutočnil 8. ročník nohejbalového turnaja a pohár sta-
rostu obce. Víťazom turnaja sa stal team LaM – „A“ v zložení Tibor Martinka, Ing. Miroslav Kuric a Ján 
Hudec. Druhé miesto team LaM – „B“ v zložení Rudolf Kuba ml., Milan Stromček, Miroslav Halabica 
a Vladimír Čvartinský. Tretie miesto si vybojovalo družstvo lyžiarskeho oddielu v zložení Radoslav Klimo, 
Peter Ondák, Jozef Bartko.
Organizátori turnaja touto cestou ďakujú starostovi obce, riaditeľovi ZŠ a sponzorom za poskyt-
nutie prostriedkov a priestorov, vďaka ktorým sa tento druh športu stáva čoraz populárnejším 
v našej obci.

Ceny víťazom odovzdal riaditeľ turnaja M. Halabica


